
J e g y z ő k ö n y v  
 

 

Készült: Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Nevelési-Ifjúsági, Civil-

Sportügyi és Közművelődési Bizottsága nyílt ülésén.  

 

A Bizottsági ülés helye: a Városháza gróf Andrássy Gyula termében (3980 Sátoraljaújhely, 

Kossuth Lajos tér 5.) 

 

A Bizottsági ülés ideje: 2023. október 25. napján 9:00 órakor  

 

A Nevelési-Ifjúsági, Civil-Sportügyi és Közművelődési Bizottság részéről megjelentek: 

 Szőnyi István bizottsági elnök 

 Lukács Tamás bizottsági tag  

 Schweitzer Tamás bizottsági tag 

 Róth József bizottsági tag 

 Palicz Istvánné bizottsági tag 

 Dombóvári János Imre bizottsági tag 

 

Távol volt: Pálinkás Máté bizottsági tag 

 

Tanácskozási joggal meghívottak:  

 Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testületének valamennyi tagja 

 Stumpf Imre Jánosné önkormányzati tanácsadó 

 dr. Terdik Sándor jegyző 

 dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

 Donkó József igazgató, Sárospatak Tankerületi Központ  

 

Tanácskozási joggal megjelentek:  
 dr. Terdik Sándor jegyző 

 dr. Fazekas Márk Péter aljegyző 

Péli Krisztina szakmai vezető, Sárospatak Tankerületi Központ 

 

Jegyzőkönyvvezető: 

 Obráz Béláné 

 

Szőnyi István bizottsági elnök: köszöntötte a megjelenteket és megállapította, hogy a 

Nevelési-Ifjúsági, Civil-Sportügyi és Közművelődési Bizottság határozatképes, mert 7 tagból 

6 tag jelen van, egyben az ülést megnyitotta. Megkérdezte a bizottság tagjait, hogy van-e 

észrevétel vagy módosítási javaslat az ülés napirendjével kapcsolatosan.  

 

Tekintettel arra, hogy észrevétel, javaslat nem hangzott el, az ülés napirendjét a meghívó 

szerint szavazásra bocsátotta.  

 

Az ülés tervezett napirendi pontjait a jegyzőkönyvhöz csatolt meghívó tartalmazza.  

 

S z a v a z á s :  a Nevelési-Ifjúsági, Civil-Sportügyi és Közművelődési Bizottság szavazáskor 

jelen lévő 6 tagja, 6 igen szavazattal, – egyhangúlag – az ülés napirendjét az alábbiak szerint 

elfogadta: 
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Napirendi pont: 

 

Előterjesztés a Sárospataki Tankerületi Központ sátoraljaújhelyi intézményeket 

érintő tevékenységéről szóló tájékoztató elfogadására 

Előterjesztő: Donkó József tankerületi igazgató 

 

 

1. Napirend: Előterjesztés a Sárospataki Tankerületi Központ sátoraljaújhelyi 

intézményeket érintő tevékenységéről szóló tájékoztató elfogadására 

 

Szőnyi István bizottsági elnök: megkérdezte Péli Krisztina szakmai vezető asszonyt és dr. 

Terdik Sándor jegyző urat, hogy van-e kiegészíteni valójuk az előterjesztést illetően.  

 

Szóbeli kiegészítés nem történt.  

 

Kérdések következtek. 

 

Róth József bizottsági tag: megkérdezte, hogy milyen intézkedési tervek vannak a 

kompetenciamérésekkel kapcsolatban, készült-e statisztika az üres álláshelyekről, valamint a 

sárospataki ÁVG iskolájának fűtése, beázása mikor kerül javításra.  

 

Péli Krisztina szakmai vezető: a kompetenciamérést követően az adatok az Oktatási 

Hivatalba érkeznek, majd kiértékelik. Az eredmények alapján, amely intézmény tekintetében 

úgy látja a hivatal, hogy szükséges intézkedési terv kidolgozása az eredmények javítása 

érdekében, oda értesítést küld. Hozzátette, hogy a Sátoraljaújhely területén működő, és a 

Sárospataki Tankerületi Központhoz tartozó intézményekhez nem érkezett ilyen felhívás. 

Országos szinten azonban szükség van az eredmények javítására, ezért helyileg a 

felzárkóztató tanárok bevonásával, segítségnyújtással kívánnak javítani az eredményeken. 

Jelenleg sem Sátoraljaújhely, sem a Sárospataki Tankerületi Központ vonatkozásában nincs 

olyan feladat, amely ne lenne ellátva. Ahol szükséges, ott óraadók bevonásával kerül ellátásra 

a feladat, a túlóra elrendelése a pedagógus beleegyezésével történik. Az ÁVG fűtésével 

kapcsolatban elmondta, hogy a felújítást a hozzá kapcsolódó kötött szempontok, utasítások 

nehezítették. Keresik a lehetőségét annak, hogy minél hamarabb megoldódjon a 

fűtéskorszerűsítés. Sátoraljaújhely oktatási intézményeinél ilyen probléma nincs. A 

Sárospataki Tankerületi Központ megragadja azokat a lehetőségeket, amelyekkel a felújítások 

elvégzésre kerülhetnek. Természetesen egyik intézmény sem maradt fűtés nélkül.  

 

Vélemények következtek. 

 

Szőnyi István bizottsági elnök: kimondottan a Sárospataki Tankerületi Központ 

sátoraljaújhelyi intézményeket érintő tevékenységéről van szó, a sárospataki ÁVG fűtése nem 

e tárgyhoz tartozik. A tájékoztatóban többek között szerepel a Kazinczy Ferenc Magyar-

Angol Két Tanítási Nyelvű, Nyelvoktató Német Nemzetiségi Általános Iskola fűtésrendszere, 

amely 50 éves, és egyidős az iskolával. A problémás kőkerítés kapcsán a felmérés megtörtént, 

továbbá 54.564.732,- forintból újult meg az elektromos hálózat.  

 

Róth József bizottsági tag: a túlórák és az óraadók alkalmazása nem jelenti azt, hogy minden 

álláshely be van töltve. Nem értette, hogy miért nem a tankerületi központ, hanem az Oktatási 

Hivatal kezdeményezi az intézkedési terv elkészítését.  
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Péli Krisztina szakmai vezető: az első eredményeket az Oktatási Hivatal látja. Korábban a 

papír alapon történő kompetenciamérés anyagát postázni kellett az Oktatási Hivatal felé. Az 

eredményeket a fenntartó, és bárki megtekintheti az Oktatási Hivatal honlapján. Az országos, 

helyi és települési eredményeket összehasonlítva, ahol problémát lát a Hivatal, értesítést küld 

az intézmény és a fenntartó számára. Először az intézménynek kell intézkedési tervet 

készítenie a jobb eredmény eléréséhez, ugyanakkor, ha több alkalommal előfordul a rosszabb 

eredmény a kompetenciamérés kapcsán, akkor a hivatal a fenntartótól kér intézkedési tervet, 

amelyet jóváhagyásra kell küldeni az Oktatási Hivatalnak.  

 

Szőnyi István bizottsági elnök: több intézményben is szükség volt intézkedési tervre. A 

Kazinczy Ferenc Általános Iskola Mikóházai Lőrincze Lajos Tagintézménye esetében a 

tagintézmény készítette el az intézkedési tervet, amelyet a Kazinczy Ferenc Általános Iskola 

megtekintett, a Sárospataki Tankerületi Központ pedig jóváhagyott. A végrehajtást ellenőrizni 

kellett. Jelenleg digitális alapon zajlik a kompetenciamérés, ekkor derül ki, hogy a gyermek 

meg tudja-e oldani a feladatot vagy sem. Az eredmény azonnal továbbításra kerül.  

 

Péli Krisztina szakmai vezető: a papíralapon történő mérés esetében vissza lehetett térni az 

egyes feladatokhoz, a digitális mérésnél ugyanakkor ez nem lehetséges, hiszen a feladat 

elvégzése után azonnal rögzül az eredmény. Mindenki számára próba év volt a 2023-as 

esztendő, a gyerekeknek is újdonságként hatott. 

 

Schweitzer Tamás bizottsági tag: a hiányos álláshelyek kompenzálásával együtt is a 

pedagógusok jól csinálnak valamit, mert a gyerekek jól teljesítenek, továbbá a városban 

látható, hogy minden oktatási intézmény megújult, felújításra került. 

 

Lukács Tamás bizottsági tag: a digitális kompetenciamérés egyszerűbb, gyorsabb, az 

eredmények is gyorsabban érkeznek, azonban vannak még hibák. A tanulságokat le kell 

vonni. Hozzátette, hogy figyelembe veszik a kiértékelésnél a családi hátteret, valamint a 

térségre, az iskolára jellemző dolgokat is.  

 

Palicz Istvánné bizottsági tag: a szakmai vezető elmondta, hogy a sátoraljaújhelyi 

intézmények tekintetében nem érkezett értesítés. Örült annak, hogy jól teljesítenek a 

gyermekek.  

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Szőnyi István a bizottság 

elnöke szavazásra bocsátotta javaslatát, miszerint a Nevelési-Ifjúsági, Civil-Sportügyi és 

Közművelődési Bizottság javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Sárospataki Tankerületi 

Központ sátoraljaújhelyi intézményeket érintő tevékenységéről szóló tájékoztatót az 

előterjesztésben foglaltak szerint fogadja el. 

 

S z a v a z á s :  a Nevelési-Ifjúsági, Civil-Sportügyi és Közművelődési Bizottság szavazáskor 

jelen lévő 6 tagja, 5 igen szavazattal, 1 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta: 

  

Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete 

Nevelési-Ifjúsági, Civil-Sportügyi és Közművelődési Bizottsága 

47/2023. (X.25.) határozata 

a Sárospataki Tankerületi Központ sátoraljaújhelyi intézményeket érintő 

tevékenységéről szóló tájékoztató elfogadásáról 
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Sátoraljaújhely Város Önkormányzat Képviselő-testülete Nevelési-Ifjúsági, Civil-Sportügyi 

és Közművelődési Bizottsága javasolja a képviselő-testületnek, hogy a Sárospataki 

Tankerületi Központ sátoraljaújhelyi intézményeket érintő tevékenységéről szóló tájékoztatót 

az előterjesztésben foglaltak szerint fogadja el. 

 

 

 

Tekintettel arra, hogy további kérdés, vélemény nem hangzott el, Szőnyi István a bizottság 

elnöke megköszönte a bizottsági tagok munkáját, a nyílt ülést 10:23 órakor bezárta.  

 

 

 

 

K. m. f. 

 

 

 

 

 

Lukács Tamás sk. 

jegyzőkönyv-hitelesítő 

 Szőnyi István sk. 

bizottsági elnök 


